
2014D34751 Verslag houdende een lijst van vragen 

De vaste commissie voor Economische Zaken, belast met het voorbe-
reidend onderzoek van dit voorstel van wet heeft de eer over het 
onderdeel Landbouw en Natuur en het Diergezondheidsfonds (F) verslag 
uit te brengen in de vorm van een lijst van vragen met daarop gegeven 
antwoorden. Met vaststelling van het verslag acht de commissie de 
openbare behandeling van het wetsvoorstel voldoende voorbereid. 

De voorzitter van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Vermeij 

Adjunct-griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Koerselman 
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Lijst van vragen 

Nr. Vraag 

1 Kunt u een onderbouwing geven van de extra middelen (€ 18,2 
miljoen) die de Dienst Landelijk Gebied in 2014 ontvangt voor de 
transitiekosten? 

2 Kunt u aangeven op welke posten en met welke bedragen in de 
begroting terug te vinden is dat u € 35 miljoen uittrekt om groen 
ondernemerschap en innovatie te stimuleren en dat daarnaast 
groen vrijwilligerswerk wordt gestimuleerd, zoals te lezen is op 
http://www.rijksoverheid.nl/nieuws/2014/09/16/prinsjesdag-2014-
versterken-economische-groei.html? 

3 Kunt u aangeven hoe het budget voor Landschapsbeheer Neder-
land in de afgelopen jaren en dit jaar voor- dan wel achteruitgelo-
pen is en welke beleidsvisie hierachter zit? 

4 Kunt de uitvoering van de motie-Jacobi/Van Veldhoven (33 750-XIII, 
nr. 59) specificeren? 

5 Kunt de uitvoering van de motie-Jacobi/Van Veldhoven (33 750-XIII, 
nr. 61) specificeren? 

6 Welk budget is er begroot voor het publiceren van de Rode Lijst 
voor broedvogels in 2015 en op welke post van de begroting staat 
dat? 

7 Wat is het uitvoeringsbudget van de Natuurvisie? 
8 Kunt u uitleggen wat het totale budget van de afgelopen vier jaar 

was voor het onderzoeksprogramma dierenwelzijn en wat het zal 
zijn voor de komende vier jaar? 

9 Heeft u een idee voor de manier van geld inzamelen voor collectief 
onderzoek vanaf 2015 en voor de wijze waarop u ervoor kunt 
ervoor zorgen dat dit daadwerkelijk gebeurt en dat er op het gebied 
van dierenwelzijnsonderzoek voldoende aandacht blijft voor 
onderzoek? 

10 Hoeveel heeft Nederland de afgelopen vier jaar ontvangen van de 
EU voor inkomensondersteuning, wat was het bedrag beschikbaar 
gesteld voor plattelandsbeleid en hoeveel heeft Nederland daarop 
aanspraak gemaakt? 

11 Wat is het totale bedrag voor inkomensondersteuning dat Neder-
land de komende vier jaar ontvangt? En hoeveel aanspraak kan 
Nederland daarop maken voor het plattelandsbeleid? Is dat uit te 
splitsen? 

12 Deelt u de mening dat tegenover inkomensondersteuning 
inspanningen mogen worden verlangd om de landbouw te 
verduurzamen? 

13 Voor welk deel is het mogelijk om de inkomensondersteuning 
maximaal afhankelijk te maken van verduurzamingsinspanningen 
en voor welk deel bent u dat van plan? 

14 Deelt u de mening dat van de inkomenssteun aan Nederlandse 
veehouders het maximaal toegestane percentage van 15% moet 
worden verminderd en dat dit moet worden gegeven aan het 
plattelandsbeleid om het daar in te zetten voor verduurzaming van 
de veehouderij? Zo nee, voor welke groepen is dit wel de bedoeling 
en welk deel precies, en voor wie niet? 

15 Welke veehouderijonderzoeken zijn de afgelopen jaren gefinancierd 
met de onderzoeksbudgetten voor de veehouderij en welke van 
deze onderzoeken hadden te maken met de verbetering van het 
dierenwelzijn? 

16 Kunt u bij beleidsartikel 16, 17 en 18 een uitgebreidere toelichting 
geven welke regelingen wel en welke regelingen niet juridisch 
verplicht zijn, zodat de Kamer zelfstandig kan zien welke regelingen 
in de begroting nog amendeerbaar zijn? 
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Nr. Vraag 

17 Kunt u aangeven onder welke begrotingsartikelen, en daarbinnen 
op welke onderdelen, vrije ruimte is in de begroting? 

18 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het wetsvoorstel 
aangaande een verbod op wilde dieren in het circus? 

19 Wat is, gezien het feit dat het welzijn van dieren in circussen niet 
wordt genoemd in de begroting, uw inzet voor 2015 op dit gebied 
en hoe groot is het budget dat hiervoor wordt ingezet? 

20 Is in begroting rekening gehouden met de opvang van wilde dieren 
uit het circus, als het verbod op verbod wilde dieren in het circus 
van kracht wordt? 

21 Wat is, gezien het feit dat het welzijn van dieren in dierentuinen en 
dolfinaria niet wordt genoemd in de begroting, uw inzet voor 2015 
op dit gebied en hoe groot is het budget dat hiervoor wordt 
ingezet? 

22 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de vervolgopdracht 
gegeven aan Wageningen UR Livestock Research op het in 2012 
gereed gekomen rapport Welzijnsindicatoren voor dierentuindieren 
– mogelijkheden voor ontwikkeling van indicatoren? 

23 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de controle en handhaving 
van de verplichte identificatie en registratie (i&r) voor honden in 
2015 en waar is dit in de begroting opgenomen? 

24 Wat is in 2015 uw inzet op het handhaven van de illegale handel in 
dieren, welke streefwaarde wordt gehanteerd en welke operatio-
nele doelen zijn er gesteld? 

25 Welke maatregelen worden genomen om mishandeling en 
verwaarlozing tegen te gaan dan wel te verminderen, hoeveel geld 
is hiervoor gereserveerd en wat zijn de afrekenbare prestaties? 

26 Kunt u uiteenzetten per instantie hoeveel geld er beschikbaar is 
voor de Landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming (LID), het 
Landelijke Informatie Centrum Gezelschapsdieren (LICG) en de 
opvang van in beslaggenomen dieren, waar dit specifieke geld aan 
besteed wordt, en aan welke diensten (en waaraan) het geld nog 
meer besteed wordt? 

27 Wanneer is er weer een nadere wijziging van het Besluit houders 
van dieren voorzien? 

28 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de handhaving van het Besluit 
houders van dieren en hoe verhoudt zich dat tot de afgelopen 
jaren? 

29 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de handhaving van de 
positieflijst? 

30 Welke operationele doelen beoogt u met de begroting voor 
aankomend jaar op het gebied van verduurzaming van productie en 
consumptie van voedsel? 

31 Hoeveel geld is er beschikbaar voor de topsector Agri & Food, en 
waar wordt dat in 2015 aan besteed? 

32 Kunt u de resultaten tot nu toe schetsen van de topsector Agri & 
Food? 

33 Kunt u per sector aangeven hoeveel de primaire landbouwproduc-
tie in Nederland bijdraagt aan het bruto nationaal product? 

34 Kan het Toekomstfonds ook worden aangewend voor fundamenteel 
en toepassingsgericht onderzoek ten behoeve van beleidsartikel 
18.3, te weten behoud van (inter)nationale biodiversiteit en 
versterken van natuur? Geldt dit zowel voor uitgaven vanuit het 
startkapitaal als, op termijn, uit de reële rendementen? 

35 Kunt u in percentages aangeven of de administratieve lasten voor 
agrarische bedrijven en de visserijsector gaan dalen of stijgen en 
wat de financiële gevolgen van deze daling of stijging zijn? 

3



Nr. Vraag 

36 Op welke wijze gaat u een internationaal gelijk speelveld waarbor-
gen voor de Nederlandse landbouw- en visserijsector? 

37 Op welke manier gaat u het Nederlandse exporterende bedrijfsle-
ven betere toegang tot financiering geven? 

38 Wanneer komt u met voorstellen voor aanpassing van het 
bestaande instrumentarium van exportkredietverzekeringen en 
investeringsgaranties? 

39 Welke voorwaarden op het gebied van maatschappelijk verant-
woord ondernemen (mvo), dierenwelzijn en duurzaamheid stelt u 
reeds, en gaat u aanvullend stellen, aan bedrijven om in aanmer-
king te komen voor exportkredietverzekeringen en investeringsga-
ranties? 

40 Hoeveel geld wordt er uitgetrokken voor exportbevordering in 2015 
en de jaren erna? 

41 Hebben alle uitkomsten van de uitgevoerde maatschappelijke 
kosten-batenanalyse (MKBA) geresulteerd in een positief resultaat? 
Zo nee, welke gebieden betreft dit? 

42 Hoeveel Natura 2000-gebieden zijn er nu definitief aangewezen? 
Om hoeveel oppervlakte gaat dat? 

43 In hoeveel gevallen wijkt de definitieve omvang van de aangewe-
zen Natura 2000- gebieden af van de eerste inzet? Voor welke 
gebieden geldt dit en wat is de afwijking per gebied? Hoe verklaart 
u deze afwijkingen? 

44 Welke omvang vindt u acceptabel voor de Nederlandse ecologische 
footprint? 

45 Wat is uw definitie van natuurinclusieve landbouw? 
46 Waarom moeten keuringstaken voor de sectoren vlees, zuivel en 

plant weer binnen het publieke domein worden gebracht? Wat is 
uw overweging hiervoor? 

47 Wat is de stand van zaken van de maatschappelijke uitvoeringsa-
genda van de rijksnatuurvisie Natuurlijk Verder, en wanneer wordt 
de Kamer hierover geïnformeerd? Hoe staat het met de organisatie 
van de consultatieronden? Welke partijen zijn of worden betrokken? 

48 Wordt in de uitvoeringsagenda concreet gemaakt hoeveel geld er 
beschikbaar blijft voor de structurele ondersteuning van groen 
vrijwilligerswerk door organisaties als Landschapsbeheer 
Nederland? 

49 Waarom was in de Voorjaarsnota 2014 (de eerste budgettaire nota 
na het besluit tot opheffing van de Dienst Landelijk Gebied) nog 
niet bekend dat er extra middelen worden besteed aan de opsplit-
sing van de Dienst Landelijk Gebied? Hebben er zich nieuwe feiten 
voorgedaan sinds de Voorjaarsnota 2014 (mei 2014)? 

50 Kunt u in een overzicht aangeven hoeveel de productschappen 
voor Vee, Vlees en Eieren, het productschap Zuivel en het product-
schap Diervoeder de afgelopen vier jaar aan onderzoek hebben 
bijgedragen en hoeveel daarbinnen voor dierenwelzijnsonderzoek 
bestemd was? 

51 Kunt u toelichten vanuit welke budgetten de bijstelling Nederlandse 
Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) wordt gedekt? 

52 Hoe en wanneer worden de maatschappelijke organisaties 
betrokken bij de uitwerking van de Nationale Investeringsinstelling? 
Op basis waarvan worden deze organisaties geselecteerd? 

53 Hoeveel geld is er in 2015 gereserveerd voor de kosten van de 
opvang van dieren die na een strafrechtelijke of bestuursrechtelijke 
procedure door de overheid worden opgevangen? 

54 Wat is de focus van de beleidsdoorlichting van beleidsartikel 18 
(Natuur en regio), die gaat plaatsvinden in 2015? 
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55 Waarom is de planning van de nieuwe beleidsdoorlichting groen 
onderwijs verschoven van 2018 naar 2019, terwijl in de beleidsdoor-
lichting van afgelopen juni op pag. 15 juist wordt aangegeven dat 
het beleidsterrein groen onderwijs de afgelopen jaren in beperkte 
mate is geëvalueerd op doeltreffendheid en doelmatigheid? 

56 Hoeveel ondernemingen binnen de veehouderij zijn terechtgeko-
men onder het bijzonder beheer van banken van de ING? 

57 Kunt u aangeven wanneer u het versnellingsplan aardwarmte in de 
tuinbouwsector gereed heeft? 

58 Op basis van welke criteria gaat u bezien of de garantieregeling na 
eind 2015 moet voortbestaan of moet worden stopgezet omdat de 
markt bereid is het risico te dragen? Met andere woorden, kunt u 
vooraf aangeven aan welke criteria u de werking van de garantiere-
geling gaat toetsen en op basis van welke criteria u besluit over het 
voortbestaan ervan? 

59 Wanneer wordt het garantieplafond en het te garanderen bedrag 
per boring bekendgemaakt? 

60 Kunt u een overzicht sturen van de locaties van de twaalf projecten 
en kunt u vervolgens het bedrag per project aangeven? 

61 Kunt u aangeven wanneer de Garantieregeling Marktintroductie 
Innovatie (GMI) concreet wordt uitgewerkt? 

62 Kunt u aangeven welk bedrag, procentueel ten opzichte van de 
totale bijdrage en absoluut, uit de bijdragen ZBO’s/RWT’s naar de 
plantensector gaan? 

63 Kunt u een overzicht geven welke veehouderijonderzoeken door de 
topsector Agri & Food de afgelopen jaren zijn meegefinancierd en 
welke daarbinnen betrekking hadden op verbetering van het 
dierenwelzijn? 

64 Kunt u een overzicht geven van de budgetten sinds de instelling 
van deze topsector Agri & Food, wat hier de komende vier jaar voor 
begroot wordt en wat hierbinnen het aandeel voor de veehouderij-
sector is? 

65 Kunt u aangeven wat het aandeel innoverende bedrijven is in de 
visserij, land- en tuinbouwsector? 

66 Welke resultaten verwacht u voor de tuinbouwsector en uitgangs-
materialensector in 2015 door toepassing van de ICT-
doorbraakprojecten? 

67 Waarom vraagt u zich af of de openstelling van de garantieregeling 
voor geothermie vanaf 2016 nog wenselijk is? 

68 Kunt u in het kader van de Europese Verordening inzake de 
bescherming van dieren tijdens het vervoer (EG Nr. 1/2005) artikel 
27 (verplichting lidstaten jaarlijks aan de Europese Commissie te 
rapporteren over de handhavingsactiviteiten) een overzicht geven 
van de controleactiviteiten van Nederland in de afgelopen vier jaar 
(a. hoeveel controles hebben er plaatsgevonden, b. hoeveel 
overtredingen zijn daarbij geconstateerd, c. hoeveel en wat voor 
sancties zijn daarbij opgelegd, d. wat zijn de tien meest voorko-
mende overtredingen, e. wat is de pakkans)? 

69 Hoeveel veetransporten hebben er bij benadering in, door en vanuit 
Nederland plaatsgevonden? Welk percentage van de diertranspor-
ten is gecontroleerd? 

70 Binnen welke termijn worden alle veewagens (voor kort en lang 
transport) uitgerust met gps? Wat vindt u een redelijke termijn? 

71 Ten aanzien van welke transporten wordt gesproken over het 
opzetten van private kwaliteitssystemen en wat is de stand van 
zaken nu het Quality system Livestock Logistics (QLL) ter ziele is? 
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72 Klopt het dat het bedrijfsleven wel een centrale database wil 
opzetten voor het verzamelen van de gps-gegevens van transpor-
ten, maar dat het de NVWA geen toegang wil verschaffen tot die 
database? Wilt u ervoor zorgen dat de NVWA hier wel toegang toe 
krijgt? 

73 Wanneer wordt het gebruik van de kantelbox in Nederland 
verboden? Waarom is de motie-Van Gerven (Kamerstuk 31 571, 
nr.13) hierover nog steeds niet uitgevoerd? 

74 Bent u, aangezien het is mogelijk aan de Maatlat Duurzame 
Veehouderij (MDV) te voldoen en investeringsaftrek te krijgen 
zonder de koeien te weiden, bereid de MDV zo aan te passen dat 
weidegang en het hiertoe hebben van een redelijk huiskavel 
verplicht is en een knock-outpunt vormt voor het verkrijgen van een 
MDV-certificaat? 

75 Kunt in een reeks van de afgelopen jaren aangeven hoe de 
boerenlandpadenregeling zich heeft ontwikkeld, qua totaalbudget 
en qua aantal kilometers boerenpad dat hierdoor ontstaan is? 

76 Wanneer kan de Kamer het Interdepartementaal Beleidsonderzoek 
Agro en de kabinetsreactie daarop tegemoet zien? 

77 In hoeverre zal de begroting 2015 van Economische Zaken 
(beleidsartikel 16 Agro- visserij- en voedselketens) nog worden 
aangepast aan de conclusies van het Interdepartementaal Beleids-
onderzoek Agro? 

78 In hoeverre is de begroting 2015 met andere woorden nog actueel 
op het gebied van agro- visserij- en voedselketens? 

79 Kunt u alvast inzicht geven in de belangrijkste conclusies van het 
reeds afgeronde Interdepartementaal Beleidsonderzoek Agro? 

80 Hoe staat het met de uitvoering van het Convenant onbedwelmd 
slachten volgens religieuze riten? 

81 Hoe vaak is de Wetenschappelijke Commissie Convenant Onbe-
dwelmd Ritueel Slachten bijeen geweest, wat is er besproken en 
wat zijn de resultaten daarvan? 

82 Hoe staat het met het realiseren van een wettelijke basis voor 
permanent toezicht bij onbedwelmd ritueel slachten en in hoeverre 
vindt dit permanent toezicht inmiddels plaats? 

83 Wanneer kunnen we de eerste evaluatie van dit Convenant 
onbedwelmd slachten volgens religieuze riten verwachten? 

84 Hoeveel ondernemingen binnen de kweekvissector hebben een 
welzijnsvriendelijke bedwelming ingevoerd? 

85 Hoeveel budget heeft u gereserveerd voor het ontwikkelen van 
diervriendelijke bedwelmingsmethoden, uitgewerkt naar vissoort? 

86 Hoeveel bedrijven doden palingen en hoeveel van deze bedrijven 
hebben inmiddels de benodigde bedwelmingsapparatuur geïnstal-
leerd en gebruiken? 

87 Hoe staat het met de plannen van de bedrijven die de bedwel-
mingsmethode voor paling nog niet hebben ingevoerd, ziet de 
NVWA erop toe en wat gaat u doen met bedrijven die deze 
methode aan het eind van dit jaar nog niet hebben ingevoerd? 

88 Hoeveel bedrijven doden meerval en hoeveel van deze bedrijven 
hebben inmiddels de hiervoor ontwikkelde welzijnsvriendelijkere 
bedwelming ingevoerd? 

89 Hoe staat het met het ontwikkelen van bedwelmings- en dodings-
methoden voor andere vissoorten? 

90 Hoeveel budget had het Wageningen UR-instituut IMARES de 
afgelopen vier jaar voor het ontwikkelen van bedwelmings- en 
dodingsmethoden en hoeveel is hiervoor de komende vier jaar 
beschikbaar? 
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91 Hoe wordt het wegvallen van de onderzoeksbijdragen van het 
productschap Vis opgevangen? 

92 Kunt u aangeven wanneer het Besluit doden van dieren in werking 
gaat treden? 

93 Kunt u aangeven hoeveel pluimveeslachterijen er zijn en welke 
bedwelmingsmethode ze gebruiken? 

94 Kunt u aangeven of de slachthuizen die nog de waterbadmethode 
gebruiken, plannen hebben deze door een betere methode te 
vervangen en per wanneer? 

95 In hoeverre kunt u vervanging van de waterbadmethode bevorde-
ren c.q. verplichten? 

96 Hoe wordt er bij pluimveeslachterijen die nog de waterbadmethode 
hanteren op toegezien dat zij daarbij de juiste elektrische parame-
ters gebruiken om zo adequaat mogelijk te bedwelmen? 

97 Kunt u aangeven of de NVWA pluimveeslachterijen die nog de 
waterbadmethode voor bedwelming gebruiken onder verscherpt 
toezicht gaat plaatsen? 

98 Hoeveel slachterijen moeten, gelet op het aantal dieren dat zij 
slachten, een animal welfare officer hebben (art. 17 EC No 
1099/2009) en van hoeveel heeft de NVWA vastgesteld dat dit het 
geval is? 

99 Controleert de NVWA op de aanwezigheid van deze animal welfare 
officer, zoals in artikel 6 van de verordening Standing Operating 
Procedures wordt weergegeven? 

100 Kunt u de resultaten weergeven van de controles op de aanwezig-
heid van animal welfare officers? 

101 Kunt u nauwkeurig beschrijven hoe de huidige ante mortem-
keuring door een NVWA-dierenarts er in het slachthuis uitziet en 
wat er in de proef bij de VION-slachterij in Apeldoorn verandert? 

102 Welke voor- en nadelen hebben de wijze van werken in de proef bij 
de VION-slachterij in Apeldoorn voor het slachthuis respectievelijk 
de NVWA (in het beoordelen van het dierenwelzijn, in kosten, in 
personeelsinzet, in tijdsbeslag etc.)? 

103 Wat kost de VION-proef in Apeldoorn en wordt dit geheel door het 
bedrijfsleven betaald, of betaalt de overheid hieraan mee? Zo ja, 
hoeveel? 

104 Welke maatregelen worden er bij de VION-proef in Apeldoorn 
getroffen om te kunnen controleren of de medewerkers van de 
slachterij de juiste handhavingsattitude hebben en niet te veel door 
de vingers zien? 

105 Wat zijn de uitgaven van de overheid met betrekking tot dierproe-
ven in het afgelopen jaar? 

106 Wanneer is de uitvoeringsagenda van de visie tuinbouw gereed? 
Welke concrete doelen met bijbehorend tijdpad heeft u voor ogen? 

107 Wat zijn de uitgangspunten voor voedselzekerheidsbeleid? 
108 Wordt ook de potentiële meerwaarde voor de Nederlandse 

economie van het voedselzekerheidsbeleid meegenomen in de 
beleidsbrief? 

109 Wanneer kan de Kamer het IBO Agro verwachten? 
110 Is er een appreciatie van ondernemers in de Agrosector beschik-

baar en wat is het cijfer en de ambitie? 
111 Kunt u een uitsplitsing geven naar percentage en bedragen van het 

handelsoverschot van Nederland in de agrarische sector? 
112 Welke operationele doelen beoogt u met de begroting voor 

aankomend jaar op het gebied van verbetering van het dierenwel-
zijn binnen de kalverhouderij? 

113 Wat gaat u de komende vier jaar doen om weidegang van 
melkkoeien te stimuleren? 
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114 Hoe staat het met het project ter uitvoering van de Verklaring van 
Dalfsen inzake het stoppen met couperen van de varkensstaart? 

115 Wat is het budget dat gereserveerd is voor de financiering van de 
uitvoering van de Verklaring van Dalfsen over het stoppen met het 
couperen van varkensstaarten en hoeveel betaalt het bedrijfsleven 
hieraan mee? 

116 Welke operationele doelen beoogt u met de begroting voor 
aankomend jaar op het gebied van verbetering van het dierenwel-
zijn binnen de kleine sectoren met waterbuffels, herten, struisvo-
gels, kalkoenen, schapen, geiten en eenden? 

117 Welke subsidies lopen in 2014 af en worden niet meer geprolon-
geerd? Waarom is dit het geval? 

118 Hoeveel en welke projecten op het gebied van veehouderij zullen er 
in de komende begrotingsperiode vanuit Nederland (mede) worden 
gefinancierd in het buitenland en hoeveel en welke projecten zijn 
gericht op de gangbare veehouderij en op de biologische 
veehouderij? 

119 Hoe staat het met de projecten om welfare quality in Nederland in 
de melkveehouderij en de pluimveehouderij door te voeren? 

120 Klopt het dat bij het ontwikkelen van een op welfare quality 
gebaseerde welzijnsmonitor voor vleeskalveren niet gekeken wordt 
naar het bloedijzergehalte van de kalveren, terwijl bloedarmoede 
een zeer groot welzijnsrisico is, met name in de blankvleeskalver-
houderij? Kunt u ervoor zorgen dat dit wel in de monitor wordt 
opgenomen? 

121 Bent u bereid alsnog een project op te starten voor het ontwikkelen 
van een welzijnsmonitor voor varkens in samenwerking met 
partijen die hieraan mee willen werken? 

122 Kunt u toelichten waarom de brede weersverzekering verviervou-
digd is in 2015 ten opzichte van 2014? Kunt u vervolgens toelichten 
waarom deze verhoging ook de komende jaren in stand blijft? 

123 Kunt u toelichten hoeveel aanvragen en gebruik er is van de brede 
weersverzekering? Is het budget volgens u in overeenstemming 
met de vraag van ondernemers om gebruik te maken van de brede 
weersverzekering? 

124 Wilt u het percentage duurzame stallen in een reeks van jaren 
aangeven, als percentage van het totale aantal bedrijven en als 
percentage van het aantal nieuwe stallen? Wat waren de doelstel-
lingen ten tijde van Minister Verburg, Staatssecretaris Bleker en 
Staatssecretaris Dijksma? Is de doelstelling losgelaten om 100% 
van de nieuw te bouwen stallen integraal duurzaam te hebben in 
2015 (Kamerstuk 28 286, nr. 562)? Zo ja, waarom en wanneer? 

125 Kunt u het budget voor duurzame stallen in een reeks van de 
afgelopen vijf jaar weergeven? 

126 Kunt u ingaan op de stand van zaken rond het uitvoeren van het 
mestbeleid ten aanzien van de doelstellingen van de Europese 
Nitraatrichtlijn? 

127 Kunt u de stand van zaken geven met betrekking tot de toelating 
van kunstmestvervangers? 

128 Kunt u de stand van zaken geven ten aanzien van de aangenomen 
motie-De Mos/Koopmans (Kamerstuk 33 000, nr.121) over de 
versoepeling van de Nitraatrichtlijn en de jaarlijkse rapportage over 
de stappen die in Europa worden gezet om dit te bereiken? 

129 Kunt u de laatste stand van zaken geven met betrekking tot het 
EU-plantgezondheidspakket? 

130 Kunt u ingaan op de stappen die zijn gezet na ondertekening van 
het plantgezondheidsfonds? 
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131 Kunt u toelichten hoe in de Landbouwraad gedacht wordt over de 
signalen van het Europees parlement dat de uitvoering van de 
vergroening een bureaucratisch monster is geworden dat te vroeg 
in werking treedt? 

132 Kunt u toelichten wat u verstaat onder climate smart agriculture? 
133 Kunt u een aantal voorbeelden geven van climate smart agriculture 

in de Nederlandse land- en tuinbouwsector? 
134 Hoe kunnen volgens u Nederlandse ondernemers deelnemen en 

profiteren van de promotie van climate smart agriculture? 
135 Kunt u een lijst geven van de AMvB’s die de Kamer nog zal krijgen 

in navolging van de opheffing van de publiekrechtelijke bedrijfsor-
ganisaties (PBO’s)? 

136 Wanneer kan de Kamer de beleidsbrief over de tuinbouw 
verwachten? 

137 Wat worden de hoofdpunten voor uw inzet in de beleidsbrief over 
tuinbouw? Welke concrete maatregelen heeft u in gedachten? 

138 Kunt u aangeven hoeveel gebruik wordt gemaakt van de investe-
ringsregeling duurzame stallen? Hoeveel duurzame stallen zijn 
hiermee gerealiseerd? 

139 Kunt u aangeven hoeveel gebruik er wordt gemaakt van de regeling 
fijnstofmaatregelen? Kunt u het aantal subsidies dat is verleend 
weergeven en aangeven of het aantal aanvragen het budget van de 
regeling overstijgt? 

140 Kunt u verduidelijken wat voor projecten vallen onder de duur-
zaamheidsinvesteringen Nieuwe Uitdagingen, en aan wat voor 
voorwaarden die moeten voldoen? 

141 Kunt u ingaan op de status van de regeling Schoon en Veilig? Kunt 
u toelichten welke afspraken zijn gemaakt voor 2015 en verder ten 
behoeve van de regeling Schoon en Veilig? 

142 Kunt u toelichten wat de tussentijdse resultaten zijn ten aanzien van 
de € 1 miljoen die u heeft ingezet voor de ontwikkeling van 
innovatieve producten? 

143 Kunt u aangeven welke betalingen vorig jaar uit apurement zijn 
gedaan? Wat zijn uw verwachtingen voor 2015? 

144 Kunt u verduidelijken welke projecten u bedoelt wanneer u spreekt 
over diverse projecten ten behoeve van terugdringing van 
antibioticagebruik? Welke projecten zijn dit? Welke ondernemers 
bereikt u met deze projecten? 

145 Kunt u toelichten welke activiteiten het Voedingscentrum concreet 
gaat organiseren om de informatievoorziening aan consumenten 
over voedselveiligheid, voedselkwaliteit en voedselverspilling? 
Kunt u aangeven welk budget hiervoor is gereserveerd? 

146 Kunt u aangeven welke onderzoeksprojecten vorig jaar financiering 
hebben ontvangen via de topsectoren Agri & Food en Tuinbouw en 
uitgangsmaterialen? Kunt u aangeven hoeveel aanvragen zijn 
ingediend? Wat zijn uw verwachtingen voor 2015? 

147 Kunt u de taakverdeling tussen het Ministerie van Economische 
Zaken en van Buitenlandse Zaken toelichten ten aanzien van 
voedselzekerheid? 

148 Kunt u aangeven welke concrete initiatieven worden gelanceerd via 
de Alliance for Climate Smart Agriculture? 

149 Wanneer is volgens u sprake van een innoverend agrarisch bedrijf? 
150 Kunt u aangeven op welke manier de landbouw wordt geraakt door 

de bezuinigingen op de Energie- Investeringsaftrek (EIA), milieuin-
vesteringsaftrek (MIA) en de Regeling Vervroegde Afschrijving 
milieuinvesteringen (VAMIL)? 
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151 Kunt u toelichten waaraan u de € 10 miljoen extra voor de 
Rijksdienst Voor Ondernemend Nederland (RVO) ten opzichte van 
2014 gaat besteden? Waarom wordt in de jaren daarna een lager 
budget voorzien voor de Rijksdienst Voor Ondernemend 
Nederland? 

152 Kunt u overzicht geven van de subsidies aan (inter)nationale 
organisaties en de doelstellingen van deze subsidies? 

153 Kunt u toelichting geven op uitgaven voor de Rijksrederij? 
154 Kunt u toelichten waarom de begrotingsreserve bij artikel 16 sterk 

is gestegen in 2014 en sterk afneemt in 2015? Kunt u aangeven van 
welke posten middelen naar de begrotingsreserve 2014 zijn 
verplaatst? Kunt u aangeven naar welke posten deze middelen in 
2015 worden doorgesluisd? 

155 Wat zijn de operationele doelen die u beoogt met de begroting voor 
aankomend jaar op het gebied van verbetering van het dierenwel-
zijn binnen de kweekvissector? 

156 Kunt u aangeven hoeveel budget er gaat naar onderzoek over het 
welzijn van vissen en het verbeteren van het welzijn van vissen? 

157 Kunt u een toelichting geven op het aspect duurzame stalsyste-
men? Kunt inzicht verschaffen hoe nieuwe stalsystemen worden 
beoordeeld, hoe nieuwe technieken hierin meegenomen worden, 
hoe het traject van onderzoek en toetsing verloopt enzovoort? 

158 Kunt u een overzicht geven van de kosten voor plusstallen die het 
wettelijke niveau te boven gaan? 

159 Kunt u een aangeven welke kosten gemiddeld gemaakt moeten 
worden door ondernemers die stallen op het huidige wettelijke 
niveau hebben en overgaan naar de plusstallen die het wettelijke 
niveau te boven gaan? 

160 Kunt u inzicht geven in de evaluatie (van voorwaarden) van Maatlat 
Duurzame Veehouderij? 

161 Waarom staan bij de indicator duurzaam stallen geen cijfers over 
de daadwerkelijk behaalde waarden? Wilt u voortaan ook daadwer-
kelijk behaalde percentages bij alle begrotingsindicatoren noemen 
en dit in een reeks van jaren weergeven? 

162 Kunt u inzicht geven in de meest actuele (eventueel voorlopige) 
cijfers van nitraatgehalten in grondwater in de verschillende 
gebieden in Nederland? 

163 Waarom zijn, aangezien de Nitraatrichtlijn het tegengaan van 
eutrofiering van het oppervlaktewater als doelstelling kent maar 
daarvoor geen normen kent, de Kaderrichtlijn Water-normen niet 
als doelstellingen genomen voor de Nitraatrichtlijn, ook gezien het 
feit dat schoon water een belangrijke voorwaarde is voor de 
agrarische productie? 

164 Waarom staan bij de indicator normen fosfaat en stikstof geen 
cijfers over de daadwerkelijk behaalde waarden (behalve die in 
2002)? Wilt u voortaan ook daadwerkelijk behaalde percentages bij 
de indicatoren noemen en dit in een reeks van jaren weergeven? 

165 Waarom staan bij de indicator schol en tong geen cijfers over de 
daadwerkelijk behaalde waarden (behalve die in 2005)? Wilt u 
voortaan ook daadwerkelijk behaalde percentages bij de indicato-
ren noemen en dit in een reeks van jaren weergeven? 

166 Waarom staan bij de verhouding tussen de duurzame en de totale 
investeringen en het percentage innoverende agrarische bedrijven 
geen cijfers over de daadwerkelijk behaalde waarden in het jaar 
2013? Wilt u voortaan ook daadwerkelijk behaalde percentages bij 
de indicatoren noemen en dit in een reeks van jaren weergeven? 
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167 Waarom staan bij de indicator percentage innoverende agrarische 
bedrijven geen cijfers over de daadwerkelijk behaalde waarden 
(behalve die in 2006)? Wilt u voortaan ook daadwerkelijk behaalde 
percentages bij de indicatoren noemen en dit in een reeks van jaren 
weergeven? 

168 Wat is het totale bedrag dat in 2015 wordt uitgetrokken voor de 
ontwikkeling, validatie en implementatie van alternatieven voor 
dierproeven, onderverdeeld naar de verschillende posten? 

169 Kunt u een uitsplitsing maken van budgetten diergezondheid en 
dierwelzijn? Hoeveel geld is er beschikbaar voor diergezondheid en 
welk deel wordt ingezet op dierwelzijn? 

170 Kunt u een uitsplitsing maken naar de verschillende opdrachten en 
daarop een toelichting geven? Kunt u specifiek aangeven hoeveel 
budget er gaat naar consumentenvoorlichting over voedselverspil-
ling en naar de integrale aanpak van voedselverspilling? 

171 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de welzijnsmonitoring 
bij paarden? 

172 Welke concrete maatregelen worden er genomen om het welzijn 
van gezelschapsdieren en paarden te verbeteren, welk budget gaat 
hiermee gemoeid, en wat zijn de afrekenbare prestaties? 

173 Kunt u toelichten welke kansen u ziet voor de toepassing van 
genetisch gemodificeerde organismen (ggo’s) in de land- en 
tuinbouwsector vanaf 2015 en verder? 

174 Kunt u toelichten hoe het maatschappelijke debat over de toepas-
sing van ggo’s in de land- en tuinbouwsector zich ontwikkelt? Welk 
aandeel gaat u daarin spelen? 

175 Waarom staan bij de indicator antibiotica en Hazard Analysis and 
Critical Control Points (HACCP) geen cijfers over de daadwerkelijk 
behaalde waarden (behalve die in 2009)? Wilt u voortaan ook 
daadwerkelijk behaalde percentages bij de indicatoren noemen en 
dit in een reeks van jaren weergeven? 

176 Kunt u toelichten waarom u in de begroting niets zegt over de 
doelstelling om in 2015 te komen tot 20% minder voedselverspilling 
ten opzichte van 2009? 

177 Welke concrete maatregelen neemt u om de doelstelling van 20% 
minder voedselverspilling in 2015 alsnog dichterbij te brengen? 

178 Wat wordt er precies bedoeld met «opdrachten met betrekking tot 
aanpassing van regelgeving gericht op een veilige en duurzame 
toepassing van nieuwe technologieën in de agrosector, zoals 
ggo’s»? 

179 Heeft u in aanvulling op opdrachten gericht op verduurzaming van 
de voedselproductieketens, in samenwerking met de Alliantie 
Verduurzaming Voedsel, ook voornemens voor opdrachten voor de 
verduurzaming van voedselconsumptie? 

180 Wat is uw inzet tijdens de Global Oceans Action Summit? 
181 Welke criteria worden er gebruikt om te bepalen of een vorm van 

landbouw onder de paraplu «climate smart agriculture» geschaard 
mag worden? 

182 Op welke wijze geeft u uitvoering aan de aangenomen motie 
Thieme/Ouwehand (Kamerstuk 31 250, nr. 8) over investeren in 
kleine boeren en agro-ecologische landbouw? 

183 Kunt u een overzicht geven hoeveel geld er de afgelopen vier jaar 
besteed is aan het onderzoeksprogramma dierenwelzijn vanuit 
Wageningen UR en hoeveel budget er voor de komende vier jaren 
begroot is? 

184 Kunt u aangeven wanneer tong naar de volgende fase gaat, nu het 
zo goed gaat met de bestanden? 
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185 Kunt u aangeven of andere Europese landen de subsidies voor het 
innoveren en vernieuwen van de visvloot goed besteden, wie dit 
controleert en of dit correct gebeurt? 

186 Hoe gaat de ondersteuning voor de verduurzaming van de 
visserijsector er concreet uitzien? Kunt u het tijdspad nader 
beschrijven? 

187 Kunt u een toelichting geven op de duurzame investeringen? Kunt 
u, nu 27% van het totale budget hierop wordt ingezet, per sector 
een nadere toelichting geven? 

188 Kunt u toelichten hoe de 30% streefwaarde voor duurzame 
investeringen gehaald gaat worden als u al aangeeft dat de kans 
bestaat dat duurzame investeringen zullen terugvallen? Welke 
concrete maatregelen gaat u nemen om dit te voorkomen? 

189 Kunt u toelichten waarom u verwacht dat de investeringen in de 
glastuinbouw dalen? Kunt u dit in het bijzonder toelichten aan de 
hand van de beleidsambities voor de tuinbouwsector die u op 
pagina 97 heeft geschetst, namelijk van het ontwikkelen van een 
tuinbouwsector die internationaal toonaangevend is in concurren-
tiekracht en duurzaamheid? Met andere woorden, hoe komt het dat 
u minder investeringen verwacht in deze sector, terwijl de ambities 
die u schetst erg groot zijn? 

190 Kunt u toelichten waarom het uw ambitie is om in 2016 (10%) een 
lager percentage innoverende bedrijven te hebben dan in 2006 
(11,6%)? 

191 Kunt u toelichten waarvoor u het budget bij kennisontwikkeling en 
innovatie, en dan specifiek het onderdeel bedoeld ter ondersteu-
ning van politieke besluitvorming, gaat gebruiken? Kunt u een 
voorbeeld geven van een dergelijk ondersteuningsproject? Kunt u 
ten slotte aangeven hoe groot het bedrag is dat u reserveert voor 
ondersteuning van politieke besluitvorming? 

192 Bij wie wordt de klanttevredenheid gemeten? Welke rol hebben de 
primaire producent en ondernemers in dezen? 

193 Hoe worden de primaire producenten en TO2-instituten betrokken 
bij de totstandkoming van de klanttevredenheids- en kennisbenut-
tingsmetingen? 

194 Kunt u de tabel en de toelichting ten aanzien van kennisontwikke-
ling en innovatie toelichten? Welke streefdoelen worden er gesteld 
voor 2015? Hoe verhoudt zich de 32% van vraagsturing in 2012 uit 
maatschappelijke actoren met de streefwaarde van 80%? 

195 Wat zijn de gemaakte kosten door de overheid en in het bijzonder 
ZonMw dierproeven met betrekking tot de ontwikkeling en 
uitvoering van alternatieven voor dierproeven? 

196 Welke ontwikkelingen zijn het afgelopen jaar doorgemaakt met 
betrekking tot de ontwikkeling en uitvoering van alternatieven voor 
dierproeven, en in het bijzonder dankzij ZonMw dierproeven? 

197 Kunt u een overzicht geven van aangenomen moties in de Tweede 
Kamer die effect hebben op de taken en inzet van de NVWA? 

198 Kunt u een overzicht geven van de financiële consequenties van de 
aangenomen moties in de Tweede Kamer in 2014 die effect hebben 
op de taken en inzet van de NVWA? 

199 Hoeveel diersoorten zijn er in Nederland en welke zorgen voor 
overlast en/of schade? 

200 Klopt het dat bedrijven wel schade toegedaan door beschermde 
diersoorten vergoed krijgen en particulieren niet? Wat is hiervoor 
de regeling? 
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201 In hoeverre is de efficiencytaakstelling van € 8 miljoen per jaar uit 
het verbeterplan voor de NVWA (Kamerstuk 33 835, nr. 1) reeds 
gerealiseerd voor 2014 en in hoeverre is deze reeds ingevuld voor 
de jaren 2015 en verder? 

202 Wat is de toedeling naar fte’s van de capaciteit van de NVWA over 
de verschillende sectoren? 

203 Hoe groot is het bedrag uit het verbeterplan voor de NVWA dat in 
2014 vermoedelijk niet tot besteding komt (Kamerstuk 33 835, nr. 
10, pag. 2)? 

204 Bij welke doelen van het verbeterplan voor de NVWA treedt 
vertraging op als gevolg van de vermoedelijke onderuitputting in 
2014 (Kamerstuk 33 835, nr. 10, pag. 2)? 

205 Waarom worden er direct publieke middelen gebruikt om de 
Rijksrederij te financieren? 

206 Hoe groot acht u de kans dat de Rijksrederij (op termijn) zonder 
publieke financiering blijft bestaan? 

207 Kunt u inzicht geven in omvangrijke en sterk fluctuerende transitie-
uitgaven voor verduurzaming en innovatie? 

208 Kunt u voor alle kengetallen bij het beleidsartikel groen onderwijs 
aangeven welke ambities u in 2015 voor ogen heeft en in welk jaar 
u de aangegeven (eind)ambities beoogt te realiseren? 

209 Kunt u in een overzicht aangeven hoe de basisbekostiging van en 
de stimuleringsbijdragen voor het groene onderwijs eruitzien ten 
opzichte van het reguliere onderwijs (via de begroting van OCW)? 

210 Is het juist dat Wageningen UR gebonden is aan een maximum ten 
aanzien van de groei van de financiering (2%) en dat andere 
universiteiten een dergelijke maximering niet kennen? Waar komt 
deze maximering vandaan? 

211 In hoeverre hebben de groene onderwijsinstellingen alternatieve 
financieringsmodellen gevonden, ter compensatie van het 
voormalige subsidiestelsel (begroting van Economische Zaken voor 
2014, pag. 112)? Kunt u uw antwoord zowel cijfermatig als in een 
toelichting onderbouwen? 

212 Welke incidentele meevallers worden ingezet? Kunt u dit toespitsen 
op bedrag en omschrijving? 

213 Kunt u toelichting geven op de stijgende leerlingen- en 
studentenaantallen? 

214 Kunt u een overzicht geven van het aantal fte en medewerkers dat 
zich op het Ministerie van Economische Zaken bezighoudt met 
groen onderwijs? Kunt u dit uitsplitsen naar de verschillende 
vormen van onderwijs en per 1.000 leerlingen/studenten? 

215 Kunt u hierbij een vergelijking maken tussen het Ministerie van 
OCW (fte en aantal medewerkers per onderwijssoort en per 1.000 
leerlingen/studenten) en het Ministerie van Economische Zaken? 

216 Kunt u aangeven wanneer de Kamer het Pact 2020 kan ontvangen? 
217 Kunt u de status toelichten van de centra voor innovatief vakman-

schap en centers of expertise? Wat zijn de afrekenbare doelen voor 
deze centra? 

218 Kunt u de status van de human capital agenda’s toelichten? 
219 Kunt u toelichten welk bedrag de versobering met 2% van de 

bekostiging per ingeschreven leerling/student en een verlaging van 
de vaste bijdragen aan hoger en wetenschappelijk onderwijs 
behelst? Kunt u toelichten hoe deze bezuiniging zich verhoudt met 
uw inzet op groen onderwijs en ondersteuning van de Nederlandse 
landbouwsector? 

220 Kunt u middels een uitsplitsing toelichten hoe de kostenstijging van 
€ 184 miljoen voor het groene onderwijs in de periode 2014–2022 
wordt gedekt? 
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221 Kunt u aangeven wat de versobering van 2% van de bekostiging 
per ingeschreven leerling/student en de verlaging van de vaste 
bijdragen aan hoger en wetenschappelijk onderwijs opleveren in 
2015, uitgesplitst naar vmbo, mbo, hbo en wo? 

222 Kunt u toelichten op welke punten de bekostigingssystematiek van 
het groene onderwijs verschilt van de bekostigingssystematiek van 
het reguliere onderwijs? 

223 Hoe verhouden de schattingen van de aantallen te bekostigen 
studenten tot 2019 zich tot de veel hogere ramingen die door het 
groene onderwijs zelf opgesteld zijn? 

224 Wanneer verwacht u de nieuwe Meerjarenafspraken met bijbeho-
rende versnellingsplannen uitgewerkt te hebben? Kunt u deze dan 
naar de Kamer sturen? 

225 Hoeveel hectare beslaat het Nationaal Natuurnetwerk nu? Kunt u 
een overzichtskaart toezenden met daarop het Nationaal Natuurnet-
werk in zijn uiteindelijke begrenzing en kunt u tevens een kaart 
sturen met de oorspronkelijke begrenzing van de Ecologische 
Hoofdstructuur (EHS)? 

226 Kunt u per provincie aangeven waar de 48.000 hectare liggen die 
wel bij de EHS zaten maar niet bij het Nationaal Natuur Netwerk? 
Welke provincies hebben de ambitie van de oorspronkelijke EHS 
het verst teruggeschroefd? 

227 Kunt u nader toelichten in hoeverre de subsidieregeling die groene 
groei moet stimuleren effectief blijkt? Op basis van welke gegevens 
komt u tot deze conclusie? 

228 Wat verstaat u onder een «open, lerend kennisnetwerk» en wat zijn 
hiervoor de voorwaarden en kaders? 

229 Op welke wijze en op welke termijn bent u, gezien de conclusie van 
het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) in de Balans van de 
Leefomgeving dat Nederland nog niet voldoet aan de doelstelling 
om de instandhouding van soorten in een gunstige staat te 
brengen en te houden en uw eindverantwoordelijkheid voor het 
behalen van deze doelen, voornemens om deze doelstelling wel te 
behalen? 

230 Welke knelpunten in het aanleggen van robuuste verbindingszones 
ziet u en op welke wijze kunnen deze knelpunten opgelost worden? 

231 Kunt u, gezien het feit dat het PBL in zijn Balans van de Leefomge-
ving concludeert dat vooral vermesting, verzuring, verdroging, de 
slechte waterkwaliteit en het gebrek aan ruimtelijke samenhang het 
behoud van intacte ecosystemen in Nederland bedreigen, 
bevestigen dat de provincies deze problemen niet kunnen 
oplossen? Op welke wijze bent u voornemens deze problemen aan 
te pakken? 

232 Welke verantwoordelijkheid ziet u voor het Rijk in het verbeteren 
van de milieu en watercondities in Nederland, en op welke wijze 
bent u voornemens in 2015 deze condities flink te verbeteren? 

233 Verloopt de opheffing van de Dienst Landelijk Gebied naar 
verwachting? Kunt u daarop een nadere toelichting geven? Welke 
taken worden overgedragen en wie bepaalt de doelstelling van 
deze taken? 

234 Wat zijn het tijdpad en de scope van de uitwerking van het 
vergroenen van het stelsel van nationale rekeningen in internatio-
naal verband? 

235 Waarom staan bij de indicator stand van duurzame condities van 
alle soorten geen cijfers over de daadwerkelijk behaalde waarden 
(behalve die in 2002)? Wilt u voortaan ook daadwerkelijk behaalde 
percentages bij de indicatoren noemen en dit in een reeks van jaren 
weergeven? 
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236 Welke Green Deals en Groene tafels zullen er in 2015 worden 
gesloten respectievelijk georganiseerd? 

237 Welke doelstelling heeft u voor 2015 op het gebied van het creëren 
van een gezonde en groene woon- en werkomgeving? 

238 Wanneer wordt er door Staatsbosbeheer aan de kwalificatie 
«maatschappelijke onderneming» voldaan? 

239 Welke concrete acties onderneemt Staatsbosbeheer om een 
«maatschappelijke onderneming» te worden? 

240 Wat is de ambitie voor het komende jaar van Staatsbosbeheer? 
241 Welke ambities heeft Staatsbosbeheer voor 2015 binnen deze 

doelstellingen om zich te ontwikkelingen als maatschappelijke 
onderneming? Zijn deze ambities concreet en gekwantificeerd? 

242 In hoeverre zijn (in potentie) volledig privaat gefinancierde 
organisaties in staat om het werk van Staatsbosbeheer identiek uit 
te voeren? 

243 Wat voor soorten gebieden beheert Staatsbosbeheer naast bossen? 
244 Hoeveel beheerd natuurgebied is in het bezit van Staatsbosbeheer, 

van andere organisaties die verbonden zijn met de overheid en van 
private organisaties? 

245 Hoeveel procent van de cofinanciering van het Europees Fonds 
voor Regionale Ontwikkeling (EFRO) is juridisch verplicht? 

246 Hoeveel bedraagt de meerjarenbegroting voor het Programma 
Rijke Wadden? 

247 Gaat u in de Agenda Stad die wordt opgesteld uit van de groen-
norm van de Verenigde Naties, waarin wordt gesteld dat per 
inwoner 48m2 groen beschikbaar moet zijn in stad of dorp? Zo nee, 
hoeveel m2 groen vindt u dat er minimaal beschikbaar moet zijn 
per inwoner van een stad of dorp? 

248 Kunt u aangeven welke concrete acties worden ondernomen om 
schaalvoordelen te benutten, overheidsinspanning te versterken en 
versnippering tegen te gaan? 

249 Kunt u meer inzicht geven in de besteding van middelen aan de 
versterking van ecologie en economie per opdracht omschreven 
onder 18.3? Hoeveel wordt er besteed per opdracht? Als er sprake 
is van cofinanciering,om welke verhoudingen gaat het dan per 
opdracht? 

250 Hoeveel grond verkocht en kocht Staatsbosbeheer het afgelopen 
jaar en welke inkomsten en kosten waren hiermee gemoeid? 

251 Heeft u bij elke verkoop of aankoop van grond toestemming 
verleend? 

252 Welke concrete maatregelen gaat u nemen met de € 1 miljoen voor 
invasieve soorten (18.3)? 

253 Waarom worden alleen de provincies ondersteund en niet andere 
overheden die zich met het tegengaan van invasieve exoten bezig 
houden? 

254 Hoeveel van het programma Natuurlijk Ondernemen en Green 
Deals is juridisch verplicht? Kunt u uitleggen welke biodiversiteits-
winst uit het geïnvesteerde geld zal voortvloeien? 

255 Hoeveel procent van de regiekosten regionale functie is juridisch 
verplicht? In hoeverre bestaat dit potje uit personeelskosten? 

256 Kunt u aangeven aan welke doelen het budget voor de natuurvisie 
wordt gekoppeld? Zijn dit nationale of internationale doelen? 

257 Kunt u toelichten hoe het stimuleren van climate smart agriculture 
eruit gaat zien binnen de natuurvisie? 

258 Kunt u toelichten welke bestaande regelingen en welke nieuwe 
regelingen vallen onder het budget voor de natuurvisie? 

259 Waarom is er geen bedrag begroot voor de uitvoering van 
werkzaamheden in de Westerschelde? 
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260 Waar kan de Kamer de kasschuif van € 200 miljoen die voor 
natuurbeleid voor de jaren 2014 en 2015 is gehanteerd, terugzien? 

261 Op welke wijze wordt het beschikbare budget voor natuurvisie in 
2015, 2016 en 2017 besteed? 

262 Op welke wijze wordt het beschikbare budget voor internationale 
biodiversiteit in 2015, 2016 en 2017 besteed? 

263 Kunt u precies aangeven waarop de raming van de ontvangsten 
van de te verkopen gronden is gebaseerd? 

264 Welke gronden bent u van plan te laten verkopen, en waarom? 
265 Hoe creëren het Programma Natuurlijk Ondernemen en Green 

Deals een balans tussen ecologie en economie als deze program-
ma’s alleen gericht zijn op het zorgvuldiger omgaan met biodiversi-
teit en natuurlijke hulpbronnen? 

266 Kunt u aangeven op basis van welke beleidsagenda de wederzijdse 
versterking van economie en ecologie is vormgegeven? 

267 Zijn de projecten onder het Programma Natuurlijk Ondernemen en 
Green Deals van tijdelijke of structurele aard? 

268 Wat zijn de afwegingscriteria binnen het Programma Natuurlijk 
Ondernemen en Green Deals om tot subsidieverlening over te 
gaan? 

269 Kunt u aangeven welke Green Deals vorig jaar zijn afgesloten en 
welke resultaten daarmee behaald zijn? Wat zijn uw verwachtingen 
ten aanzien van 2014 en 2015? 

270 Hoe betrekt en toetst u of naast het belang voor ecologie ook de 
economie wordt betrokken bij de opdrachten die u heeft beschre-
ven onder 18.3? 

271 Wordt er in en rond het Kroondomein gebruikgemaakt van 
bestrijdingsmiddelen? Zo ja, welke dan? Wordt daaraan geen 
voorwaarde gesteld voor het verstrekken van de bijdrage aan het 
Koninklijk Huis? 

272 Hoeveel landbouwgrond is er het afgelopen jaar omgezet in 
natuur? 

273 Hoeveel landbouwgrond is afgelopen jaar omgezet in natuur 
medegefinancierd door de subsidieregeling Stimuleren bosuitbrei-
ding op landbouwgronden? 

274 Hoeveel publieke financiering is er met het omzetten van land-
bouwgrond in natuur gemoeid? 

275 Kunt u de stand van zaken van de maatschappelijke uitvoeringsa-
genda van de rijksnatuurvisie Natuurlijk Verder weergeven? Kunt u 
aangeven wanneer de Kamer hierover geïnformeerd wordt? 

276 Kunt u aangeven welke partijen worden betrokken bij de consultatie 
ten aanzien van de maatschappelijke uitvoeringsagenda van de 
rijksnatuurvisie Natuurlijk Verder? 

277 Kunt u specificeren hoe de middelen ter uitvoering van de 
Natuurvisie besteed gaan worden? Hoeveel daarvan is al belegd in 
concrete maatregelen? Wat zijn de doelen hiervan, en hoe gaat u de 
uitvoering hiervan monitoren? 

278 Wordt in de uitvoeringsagenda concreet gemaakt hoeveel geld er 
beschikbaar blijft voor de structurele ondersteuning van groen 
vrijwilligerswerk door organisaties als Landschapsbeheer 
Nederland? 

279 Waarom wordt er vanuit het budget van de Natuurvisie geld 
gestoken in het stimuleren van climate smart agriculture? 

280 Hoeveel gebruik wordt er gemaakt van ecoducten door dieren, 
bijvoorbeeld bij verbindingen in Natura 2000-gebieden? 

281 Hoeveel is er in de afgelopen jaren en in het bijzonder vorig jaar 
uitgegeven aan ecoducten om natuurgebieden te verbinden? Kunt 
u dit uitsplitsen naar aanlegkosten en jaarlijkse onderhoudskosten? 
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282 Wanneer in 2014 ontvangt de Kamer de door u toegezegde 
informatie over de wijze waarop de doelen van het Natuurpact 
geëvalueerd zullen worden? 

283 Hoe is de gehele financiering van de Databank Flora en Fauna nu 
geregeld? 

284 Kunt u aangeven hoeveel geld er beschikbaar is voor de handha-
ving van de regelgeving omtrent de Convention on International 
Trade in Endangered Speciesof Wild Flora and Fauna (CITES) en 
kunt u uitsplitsen waar deze kosten precies voor worden gemaakt? 

285 Welke kwantificeerbare natuurdoelstellingen hanteert u voor de 
begroting 2015? 

286 Hoeveel en welke Natura 2000-gebieden gaat u aanwijzen dit jaar? 
287 Hoe staat het met het aanwijzen van beschermde natuurgebieden 

op zee? Welke voortgang is daarop te verwachten in 2015? 
288 Hoe is het halen van de natuurdoelen in Caribisch Nederland 

geregeld? Hoe wijken deze af ten opzichte van niet-Caribisch 
Nederland? 

289 Zijn de in het verleden gestelde doelen van het natuurbeleid voor 
Caribisch Nederland behaald? Zijn deze op een efficiënte wijze 
behaald? 

290 Wat zijn de geraamde en gemaakte kosten met betrekking tot 
natuur in het Caribisch gebied? Waar hebben deze kosten specifiek 
betrekking op? 

291 Kunt u aangeven hoeveel gronden nog in (provinciale) overheids-
handen zijn? 

292 In welke taken onderscheidt Staatsbosbeheer zich van Terreinbehe-
rende organisaties, Boeren en Overheid (TBO’s)? 

293 Heeft u laten onderzoeken of Staatsbosbeheer even efficiënt werkt 
als andere (semi)private TBO’s? 

294 Hoeveel gebouwen heeft Staatsbosbeheer in gebruik en hoeveel 
bevinden zich in een natuurgebied? 

295 Hoeveel oppervlakte van de publieke gebieden van Staatsbosbe-
heer zijn niet toegankelijk voor publiek? 

296 Waarom staan er bij de indicator aangewezen Natura 2000-
gebieden en beheerplannen geen cijfers over de daadwerkelijk 
behaalde waarden (behalve die in 2010)? Wilt u voortaan ook 
daadwerkelijk behaalde percentages bij de indicatoren noemen en 
dit in een reeks van jaren weergeven? 

297 Hoeveel fte/medewerkers zijn bezig met aansturingstaken van de 
NVWA? 

298 Hoeveel overhead heeft de NVWA? Hoeveel is dit uitgeplitst in 
procenten als fte? 

299 Kunt u aangeven hoe het activatie-educatieproces van burgerparti-
cipatie concreet vorm gegeven gaat worden? Hoe worden bij dit 
proces de relevante stakeholders betrokken? 

300 Wat zijn de doelstellingen van de groene tafels die worden 
georganiseerd ter uitvoering van de maatschappelijke uitvoeringsa-
genda? Wie financiert de organisatie? 

301 Kunt u uitsplitsen welke taken de provinciale Dienst Landelijk 
Gebied en de nationale Dienst Landelijk Gebied (dat onderdeel 
wordt van de RVO) op zich gaan nemen? Vervallen er taken of 
komen er ook taken bij? 

302 Hoeveel fte en aantal medewerkers gaan van de Dienst Landelijk 
Gebied over naar de RVO? 

303 Wie zijn er betrokken geweest bij het opzetten van deze proef? 
304 Wat is er afgesproken over het monitoren van het verloop van de 

VION-proef in Apeldoorn? Wie gaat de proef evalueren? 
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305 Kunt u garanderen dat zijn er naast vertegenwoordigers van de 
slachterijwereld en de NVWA ook volstrekt onafhankelijke deskun-
digen bij de evaluatie betrokken worden? 

306 Bent u bereid de evaluatie van de proef bij VION Apeldoorn ter 
beoordeling aan de Kamer voor te leggen? Wanneer zal dit zijn? 

307 Kunt u aangeven hoeveel controles de NVWA in de afgelopen 
begrotingsperiode uitgevoerd heeft in de veevoerindustrie? 

308 Welk budget hebt u gereserveerd voor de NVWA om controles uit 
te voeren op het gebruik van illegale antibiotica en groeihormonen 
in de vee- en veevoerindustrie? 

309 Kunt u aangeven in hoeveel gevallen verwaarlozing van landbouw-
dieren is voorgekomen als gevolg van plaatsing onder bijzonder 
beheer bij banken? 

310 Kunt u aangeven hoeveel wrak vee er is gedood in 2014, uitgewerkt 
naar diersoort, en kunt u aangeven op welke wijze dit doorgaans 
geschiedt? 

311 Kunt u aangeven hoe vaak de NVWA aanwezig is geweest bij het 
doden van wrak, overtollig of te licht bevonden vee? 

312 Wanneer krijgt u meer duidelijkheid over de vraag of u de niet-
bestede middelen in 2014 voor het verbeterplan voor de NVWA 
mee kunt nemen naar latere jaren? Kunnen bij onduidelijkheid 
hierover taken uit het verbeterplan niet meer uitgevoerd worden? 
Zo ja, welke? 

313 Kunt u aangeven op welke onderwerpen er WOB-verzoeken zijn 
ingediend bij de NVWA? Kunt u aangeven op welke wijze u 
voornemens bent om de administratieve afhandeling van deze 
WOB-verzoeken binnen de NVWA te verbeteren? 

314 Kunt u aangeven in hoeverre boetes de eventuele financiële 
voordelen van overtredingen ontnemen? 

315 Hoeveel controles van veetransporten staan er voor 2015 gepland? 
Welk percentage is dat van het totale aantal? Hoe groot is het 
afschrikkingseffect? 

316 Hoe gaat u erop toezien dat nu wel zal lukken, wat bij QLL niet is 
gelukt, en dan niet alleen door toetsing van de kwaliteitssystemen 
op papier, maar ook door toetsing door de NVWA onderweg? 

317 Wat wordt verstaan onder uitbesteed onderzoek en wat voor soort 
onderzoeken zijn dit? Gaat dit om uitbesteed onderzoek aan private 
organisaties of ook aan publieke organisaties? Kunt u dit nader 
toelichten? 

318 Hoeveel onderzoek besteedt de NVWA aan andere organisaties uit? 
319 Welke beleidskeuzes zijn gemaakt bij de verdeling van de loonkos-

ten van het ambtelijk apparaat? Waarom nemen juist klantinteractie 
& dienstverlening, kennis & expertise en incident & crisismanage-
ment af? 

320 Welke keuzes worden gemaakt om de overige kosten in het 
ambtelijk apparaat in vier jaar tijd met meer dan 50% te 
verminderen? 

321 Waarom kiest u ervoor om het budget voor communicatie te 
verhogen? Hoe verhoudt zich dit tot de vermindering van het 
budget voor klantinteractie & dienstverlening? 

322 Kunt u aangeven hoeveel de genoemde productschappen de 
afgelopen vier jaar aan onderzoek hebben bijgedragen en hoeveel 
daarbinnen voor dierenwelzijnsonderzoek bestemd was? 

323 Kunt u aangeven op welke wijze u voornemens bent om er zorg 
voor te dragen dat het bedrijfsleven geld verzamelt voor collectief 
dierenwelzijnsonderzoek? 
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324 Kunt u aangeven hoeveel budget u binnen het Diergezondheids-
fonds gereserveerd heeft voor het ontwikkelen van robuuste dieren 
die hun natuurlijk gedrag kunnen uitoefenen en dus ook gezonder 
zijn? 

325 Kunt u, gezien het feit dat de onderzoeksbudgetten voor Livestock 
Sciences van Wageningen UR, ook bij het onderdeel dierenwelzijns-
onderzoek, flink teruglopen, een overzicht geven hoeveel geld er de 
afgelopen vier jaar besteed is aan het onderzoeksprogramma 
dierenwelzijn en hoeveel budget er voor de komende vier jaren 
begroot is? 

326 Kunt u nader ingaan op de bijstellingen voor de NVWA en de RVO 
door een overzicht van doorberekening van verhogingen en 
budgetverschuivingen nodig voor bijstelling NVWA en de bijstelling 
RVO? 

327 Kunt u een uitwerking geven van de verhogingen voor de bijstelling 
voor de RVO, die voor een deel gecompenseerd worden binnen 
artikel 16 vanuit de middelen van de nationale cofinanciering van 
het nieuwe Gemeenschappelijke Landbouwbeleid en vanuit het 
budget voor medebewind productschappen? Welke bedragen 
volgen uit beide compensaties? 

328 Klopt het dat de nationale middelen voor cofinanciering voor het 
Gemeenschappelijk Landbouwbeleid worden gebruikt voor de 
financiering van de RVO? 

329 Kunt u toelichten met welke budgetten de bijstelling NVWA wordt 
gedekt? Met welke posten op de EZ-begroting wordt deze bijstelling 
gecompenseerd? 

330 Kunt u toelichten of de mutaties die samenhangen met de 
opheffing van de productschappen geheel worden doorberekend 
aan de sectoren? 

331 Kunt u een uitwerking geven van de totstandkoming van het 
bedrag dat geheven gaat worden en toelichten hoe deze heffing 
aan de verschillende sectoren wordt opgelegd en over de verschil-
lende sectoren wordt verdeeld? 

332 Wie is verantwoordelijk voor het beleid ten aanzien van 
producenten- en brancheorganisaties, de Minister of de Staatsse-
cretaris? Waarom is hiervoor gekozen? 

333 Hoe gaat u de rendementen verbeteren in de visserij- en 
aquacultuurketen? 

334 Heeft u er al zicht op hoe u de aanlandplicht gaat uitvoeren en 
controleren? Wat zijn de kosten hiervan voor de overheid en de 
visserij? 

335 Bent u bereid het aanbrengen van een zachte ligbedding bij nieuw- 
en verbouw van kalverstallen te verplichten en, rekening houdend 
met een afschrijvingstermijn van de stalvloer van tien jaar, voor alle 
stallen te verplichten? 

336 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de resultaten van de 
gesprekken met medeoverheden en de evaluatie van de 
TNR-methode? 

337 Wat is de stand van zaken betreffende het onderzoek naar elektri-
sche verdoving van kreeften en krabben? 

338 Wanneer wordt de inventarisatie waarom verzocht is in de 
motie-Heerema/Ouwehand (Kamerstuk 33 692, nr. 34) naar de 
Kamer verzonden? Wat is de stand van zaken en wanneer wordt de 
Kamer hierover geïnformeerd? Wordt deze inventarisatie nog voor 
de behandeling van de begroting aan de Kamer toegezonden? 

339 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de termijn waarbin-
nen het verbod op de teenknip als identificatiemethode bij 
proefdieren gerealiseerd kan worden? 
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340 Wanneer kan de Kamer de rapportage van het Kenniscentrum 
Alternatieven voor dierproeven (NKCA) over de LD50/LC50-
testmethoden verwachten? 

341 Wanneer geeft u verder vervolg aan de motie-Lodders c.s. 
(Kamerstuk 21 501-32, nr. 735)? 

342 Kunt u aangeven welke uitvoering u heeft gegeven aan de 
motie-Lodders c.s. (Kamerstuk 33 037, nr. 111)? 

343 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitvoering van de 
motie-Dijkgraaf c.s. over de vrijstelling van de mestverwerkings-
plicht voor schapen, geiten en vleesvee (Kamerstuk 33 037 nr. 127)? 

344 Welk bedrag is er in 2015 gereserveerd voor de inzet tegen de 
dolfijnenslachtingen in Japan en op de Faeröer? 

345 Hoeveel procent van het gebied van de Oostvaardersplassen is 
toegankelijk voor bezoekers? 

346 Wat zijn de recente feiten en cijfers over het draagvlak voor het 
natuurbeheer van de Oostvaardersplassen? 

347 Welk budget ter uitvoering van de motie-Geurts/Jacobi (Kamerstuk 
33 750-XIII, nr. 57) is voor welke activiteiten bestemd en welke 
organisaties spelen daarbij een rol, anders dan de (korte termijn) 
vouchers die onder Groen en Doen vallen, zijnde bestemd voor 
losse initiatieven? 

348 Hoe denkt u het bestaande grote groene vrijwilligersnetwerk te 
behouden en uit te breiden en hoeveel geld is hier concreet voor 
beschikbaar? 

349 Hoe worden de groene vrijwilligersorganisaties gesteund zodat zij 
hun faciliterend werk ten aanzien van de 100.000 groene vrijwilli-
gers kunnen voortzetten? 

350 Hoe denkt u te gaan ondervangen dat de Landelijke Inspectiedienst 
Dierenbescherming (LID), gezien het aantal te verwachten 
meldingen na de komst van de Dierenpolitie, te weinig capaciteit 
heeft, wat in het rapport Beke bij de aanvang van de Dierenpolitie al 
werd geconcludeerd? 

351 Is het u bekend dat de LID 3 fte gedetacheerd krijgt van de politie 
om het hoge werkaanbod aan te kunnen? Hoe denkt u deze 
tijdelijke oplossing te vervangen door eens structurele oplossing? 

352 Wat zijn de meest recente cijfers over het aantal melkveebedrijven 
met weidegang en het aantal koeien met weidegang in vergelijking 
met voorgaande tien jaren en welke ontwikkeling verwacht u de 
komende jaren? 

353 Kunt u aangeven hoeveel premie weidemelk per coöperatie kon 
verwachten in 2013, hoeveel (gewogen) gemiddeld en hoeveel 
momenteel? Zijn er afnemers die geen premie betalen? Zo ja, wie?
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